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Zápis ze 7. jednání  
pracovní skupiny pro předškolní vzdělávání a péči  

 
Projekt:  Místní akční plán rozvoje vzdělávání v ORP Ostrava III 

reg. č.: CZ.02.3.68/0.0/0.0/20_082/0022870 
 
Místo konání:   Magistrát města Ostravy, Prokešovo nám. 8, 729 30 Ostrava, místnost č. 207 
Datum a čas:   15.05.2023, 13:00 
Přítomni: dle prezenční listiny 
 
Program jednání: 

1. Přivítání 
2. Diskuse nad aktuálními tématy 

2.1 Nepedagogický personál mateřských škol 
2.2 Nedostatek tříd ZŠ pro žáky s logopedickými vadami 
2.3 Jednání se zástupci Ostravské univerzity 

3. Další 
 

 
1. Přivítání 
Vedoucí pracovní skupiny, Mgr. Iva Chadzipanajotidisová, přivítala přítomné členky pracovní skupiny 
a poděkovala za přítomnost a celkovou činnost pro město Ostrava v oblasti školství náměstkyni 
primátora Mgr. Andrei Hoffmannové, PhD., která se k jednání pracovní skupiny připojila v roli hosta. 
Vyzdvihla finanční podporu škol městem, která je v ČR ojedinělá.  

  
2. Diskuse nad aktuálními tématy 
 

2.1 Nepedagogický personál mateřských škol 
Vedoucí pracovní skupiny Mgr. Iva Chadzipanajotidisová seznámila Mgr. Andreu Hoffmanovou, Ph.D. se 
stanoviskem a potřebami mateřských škol z ORP Ostrava, týkajícími se nepedagogického personálu 
mateřských škol. Mateřské školy se již dlouhodobě potýkají s nedostatkem kvalitních ekonomů, kteří by 
ve školách chtěli setrvat. Dále se školy potýkají s nedostatkem personálu školních kuchyní.  Je velmi 
obtížné najít kvalifikované zájemce o tyto pozice, kteří by dlouhodobě vydrželi danou práci vykonávat. 
Tato skutečnost souvisí s nízkým finančním ohodnocení nepedagogických pracovníků a s vybavením 
kuchyní, které nejsou dostatečně modernizovány, aby byla ulehčena fyzická námaha při výkonu dané 
práce a snížila se nemocnost a brzké odchody z těchto pozic. V případě výpadku jednoho pracovníka 
kuchyně je téměř nemožné najít jeho krátkodobý zástup. 
Vedoucí pracovní skupiny se v rámci řešení této problematiky snažila hledat cestu ve spolupráci se 
středními školami oborného stravování, kde však narazila na problém nedostatku žáků, také na nezájem 
o vykonávání praxe v mateřských školách, neboť žáci dané povolání do budoucna nechtějí vykonávat 
a nemají zájem o neplacené praxe.  
Mgr. Andrea Hoffmannová členky pracovní skupiny informovala, že již dlouhodobě na toto téma 
upozorňuje jak zřizovatele škol a žádá po nich, aby více dbali na lidské zdroje ve školách, tak toto téma 
přenáší na vyšší politickou úroveň. Bohužel se jí však nedaří tématu získat dostatečnou pozornost 
a podporu. 
Do diskuse se zapojila také paní Mgr. Jarmila Šlachtová, pracovnice oddělení školství pro mzdovou 
statistiku, rozpočet škol a školských zařízení, která představila pohled MŠMT na činnost školních jídelen. 
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Dle jejího vyjádření je cílem MŠMT postupně připravovat zřizovatele škol na situaci, kdy plně převezmou 
odpovědnost za financování nepedagogických pracovníků škol. Již nyní se MŠMT snaží, aby se zřizovatelé 
více finančně zapojovali do pokrývání personálních/mzdových potře škol. 
Členky pracovní skupiny by rády sjednaly schůzku se zástupci zřizovatelů škol a společně jim sdělily 
problémy, se kterými se v oblasti školních kuchyní potýkají a hrozby, které by do budoucna mohly přijít. 
Zároveň z diskuse vyplynulo, že ani tyto kroky nebudou dostačující a je třeba vyslat důrazný signál 
směrem k MŠMT, aby situaci s nepedagogickými pracovníky začalo řešit (velká tisková konference 
významných stakeholderů či stávka v podobě krátkodobého uzavření mateřských škol). 
 

2.2 Nedostatek tříd ZŠ pro žáky s logopedickými vadami 
Dalším tématem, o kterém členky pracovní skupiny hovořily, byl nedostatek míst pro žáky 
s logopedickými vadami v logopedických třídách základních škol. Tito žáci jsou často zařazováni buď do 
běžných tříd, kde je pro pedagoga velmi obtížné s daným žákem, dle jeho individuálních potřeb, pracovat 
nebo do tříd pro žáky s těžšími či odlišnými vadami, kde nejsou tito žáci rozvíjeni, jak by odpovídalo jejich 
potřebám.  
Mgr. Andrea Hoffmannová, PhD. přislíbila, že i toto téma projedná se zástupci zřizovatelů na 
pravidelných schůzkách a zatlačí, aby zřizovatelé dostatečně reflektovali potřeby i žáků s logopedickými 
vadami v Ostravě. V této souvislosti pak hovořila o své spolupráci s Univerzitou Palackého v Olomouci 
a Ostravskou univerzitou s cílem lepšího zachycení studentů pro tento obor a získání studentů 
i z Palackého univerzity pro následnou praxi v Ostravě.  
 

2.3 Jednání se zástupci Ostravské univerzity 
Vybrané členky pracovní skupiny se spolu s náměstkyní primátora Mgr. Andreou Hoffmannovou zúčastní 
jednání se zástupci Ostravské univerzity s cílem zahájení spolupráce v rámci tématu „Co lze společně 
dělat pro to, aby byl dostatek speciálních pedagogů na ostravských školách a kvalitních pedagogů, kteří 
by chtěli učit“. Jednání proběhne dne 18.05.2023 v prostorách Ostravské univerzity. Výstupy z jednání 
budou Mgr. Ivou Chadzipanajotidisovou představeny na dalším jednání pracovní skupiny. 
 
3. Další  
Vedoucí pracovní skupiny Mgr. Iva Chadzipanajotidisová informovala přítomné o již schváleném 
pětiletém projektu v rámci programu ERASMUS+, kterého se účastní 7 mateřských škol z Ostravy. 
Výjezdové aktivity MŠ budou realizovány od podzimu 2023.  
 
Mgr. Iva Májková informovala členky pracovní skupiny o připravované akci „Informativní setkání ke 
kvalitě vzdělávání“. Akce bude zaměřena na kvalitu vzdělávání v mateřských školách na ostravsku. 
V současné době je připravován program akce a domlouvány prostory. 
 
Termín příštího jednání bude určen, předběžně konec srpna 2023.  
 
Zapsala: Mgr. Iva Chadzipanajotidisová    
vedoucí pracovní skupiny   


